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SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE VA TENI R LLOC 
EN PRIMERA CONVOCATÒRIA A LES 20’00 HORES DEL DIA  

U DE DESEMBRE DE 2009 
 

 
 
 

LLOC: SALÓ DE SESSIONS. CASA CONSISTORIAL DE CAPDEP ERA 
(ILLES BALEARS) 

 
 
 

A C T A   
 
 
ASSISTENTS: 

Sr. Bartomeu Alzina Sureda. Batle-President 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 

 Sra. Margalida Bover Vadell 
Sr. José Andrés Gallego Méndez 
Sra. Maria Pilar Gasull Albons 

 Sr. Climent Crespo Flaquer 
Sr. Mateu Garau Flaquer 

 Sr. Joan Ferrer Flaquer 
 Sra. Maria Isabel Vives Liberal 

Sr. José Medina Suárez  
Sra. Maria del Pilar García Rosa 

 Sr. Bernard Boutique 
 Sra. Margarita Servera Ferrer 

Sra. Maria Orts Rodríguez 
 Sra. Virgínia Maria Urdangarín de Manuel 
 Sr. Mateu Melis Tous 
 
 

Secretari: Sr. Julián García-Sotoca Oliva 
 
 

PUNTS DEBATUTS I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR: 27-11-09 .- En compliment d’allò 
que disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 1 5 de desembre, 
Municipal i de règim local de les Illes Balears i l ’article 91.1 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurí dic de les Entitats 
Locals, aprovat pel Real Decret 2568/1986, de 28 de  novembre, el Sr. 
President demana als membres de la Corporació si al gú té alguna 
observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior , que va tenir lloc  
el dia VINT-I-SET de NOVEMBRE de 2009, de la qual s e n’ha expedit, 
prèviament, còpia de l’esborrany a cada Regidor per  al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible form ulació 
d’al·legacions, si fos el cas. 
  

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i disset els 
assistents, és aprovada  l’acta de la sessió anterior, que va tenir 
lloc el dia VINT-I-SET de NOVEMBRE de 2009. 
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II.- PROPOSTA DE BATLIA: AUTORITZAR AL REGIDOR SR. SEBASTIÀ SUREDA 
ROSSELLÓ LA REDUCCIÓ DE LA SEVA JORNADA.- Es llegeix la següent 
proposta de Batlia: 
 

“Vist que el Regidor Sr. Sebastià Sureda Rosselló, actualment amb una dedicació del 90%, ha 
estat contractat per la Conselleria d’Educació i Cultura per fer feina a l’IES Berenguer d’Anoia, 
d’Inca. 
Atès que la realització d’aquestes tasques li impedeix continuar desenvolupant una dedicació 
del 90%. 
Vist que a partir del dia 26/10/2009 varen ésser reduïdes les seves retribucions ajustant-les a 
una dedicació del 50%. 
Aquesta Batlia proposa al Ple: 
Autoritzar al Regidor Sr. Sebastià Sureda Roselló la reducció de la seva jornada i fixar-la en un 
50%, amb una retribució bruta anual de 14.994 €, dividida en 14 pagues mensuals i iguals, i una 
dedicació distribuïda en la forma d’un mínim de 20 hores setmanals.” 

 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa Municip al d’Hisenda, 

de 5 de novembre de 2009. 
 

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i disset els 
assistents, s’acorda: 
 

Autoritzar al Regidor Sr. Sebastià Sureda Roselló l a reducció de 
la seva jornada i fixar-la en un 50%, amb una retri bució bruta anual 
de 14.994 €, dividida en 14 pagues mensuals i igual s, i una dedicació 
distribuïda en la forma d’un mínim de 20 hores setm anals. 
 
III.- VAR 58MA/09: PACTE DE BATLES COMPROMESOS AMB L’ENERGIA 
SOSTENIBLE LOCAL.- El Consistori examina l’expedient VAR 58MA/09 
relatiu al Pacte de Batles compromesos amb l’energi a sostenible local. 
 

Vista la següent proposta de la Regidora de Medi Am bient: 
 

“PROPOSTA DE LA REGIDORA DE MEDI AMBIENT. ADHESIO DE 

L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA AL PACTE DE BATLES. 
 
EXPOSICIO DE MOTIUS  

 
Atès que per part de la UE, en data 9 de març de 2007, adoptà el paquet de mesures “Energia 
per un món que canvia”, amb el qual es comprometia de manera unilateral a reduir les 
emissions de CO2, un 20% abans de 2020, com a resultat d’un augment del 20% de l’eficiència 
energètica i una quota del 20% de fonts d’energia renovables en el mix energètic. 
 
Atès que es reconeix la responsabilitat de l’autoritat local juntament amb les autonòmiques i 
nacionals de millorar l’eficiència energètica, i de combatre l’escalfament global i, essent les 
ciutats i municipis, els responsables de la meitat de les emissions de gasos d’efecte hivernacle. 
 
Atès que el comité de les Regions de la UE subratlla la necessitat de sumar les forces locals i 
regionals, i per tal es creà el Pacte de Batles “Compromesos amb l’energia sostenible local”. 
 
Atès que el Pacte de Batles suposa dur a terme un programa d’acció destinat a la reducció 
efectiva del 20% de les emissions de CO2 al municipi de Capdepera, abans de l’any 2020. 
 
Atès que el municipi de Capdepera, manifesta el seu compromís de dur a terme l’esmentat 
programa d’acció, el qual suposa una eina efectiva per aconseguir un municipi sostenible i 
respectuós amb el medi ambient, a més d’una evident millora de la qualitat de vida. 
 
Atesos els fonaments de l’exposició de motius, és per la qual cosa la Regidora de Medi 
Ambient, na Maria Pilar Gasull Albons,  
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PROPOSA 

 
PRIMER.- L’adhesió de l’Ajuntament de Capdepera, al Pacte de Batles, compromesos amb 

l’energia sostenible local. 
Per la qual cosa, el batle de Capdepera haurà de signar el formulari d’adhesió i remitir-

ho a l’entitat supramunicipal pertinent. Així com a executar les accions necessàries per a la 
posada en marxa del programa d’acció per a la reducció de les emissions de Co2 al municipi de 
Capdepera.” 

 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa Municip al de Medi 

Ambient de dia 24 de novembre de 2009. 
 

Obert el debat, la Sra. Maria Orts manifesta la sev a conformitat 
amb aquest pacte, com ja va manifestar a UM, pel be neficis 
mediambientals que suposa la reducció del consum. S ’han de realitzar 
actuacions i recollir-les en l’Agenda Local 21. Per  la seva banda 
vigilaran el compliment dels objectius. 
 

No havent-hi més intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 
sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i disset els 
assistents, s’acorda: 
 

PRIMER.- L’adhesió de l’Ajuntament de Capdepera, al  Pacte de 
Batles, compromesos amb l’energia sostenible local.  
 

SEGON.- Autoritzar el Sr. Batle per a la signatura del formulari 
d’adhesió i quanta documentació sigui precisa per a  l’execució 
d’aquest acord. 
 

TERCER.- Remetre el formulari d’adhesió a l’entitat  
supramunicipal pertinent. 
 

QUART.- Executar les accions necessàries per a la p osada en 
marxa del programa d’acció per a la reducció de les  emissions de Co2 
al municipi de Capdepera.  
 
IV.- DECRETS I RESOLUCIONS .- Es dóna compte al Ple dels Decrets i les 
Resolucions dictats per Batlia o, fent ús de la sev a delegació de 
competències, per el Regidor Delegat, des de la dar rera sessió 
ordinària celebrada per l’Ajuntament en Ple i numer ats des del núm. 
400 al 450 de l’any 2009. 
 

El Sr. Joan Ferrer sol·licita informació sobre el d ecret pel 
qual s’ha cessat en les seves funcions al Zelador d ’obres.  

El Sr. Batle respon que és un funcionari interí, qu e estava 
suplint al titular de la plaça, de baixa per malalt ia, però que aquest 
funcionari s’ha jubilat. De totes maneres el Sr. Ba tle informa que 
aquest decret s’ha revocat i per tant el funcionari  segueix ocupant el 
lloc de treball de Zelador d’obres.  

El Ferrer pregunta si el batle té intenció de cessa r a aquest 
funcionari.  

El Sr. Batle respon que no. 
El Sr. Ferrer diu que en lloc de felicitar al Zelad or d’obres 

pel bon treball que realitza en la vigilància de le s obres, se li 
cessa. Això no ha de fer-se.  

 
La Sra. Maria Orts diu que també tenia intenció de sol·licitar 

una explicació sobre aquest assumpte. S’alegra que s’hagi revocat el 
decret de cessament. Però l’equip de govern no pot prendre decisions 
sense pensar. La labor del zelador d’obres és la vi gilància de la 
disciplina urbanística, entre unes altres, per això , fins que no es 
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faci un procés selectiu, no es pot prescindir d’un zelador. De totes 
maneres, encara que s’hagi rectificat, aquest decre t posa de manifest 
que el pressupost d’obres estava inflat i que la re captació per obres 
ha disminuït.  

 
El Sr. Mateu Melis diu que li sembla bé que s’hagi revocat el 

decret de cessament del zelador. 
 
V.- PRECS I PREGUNTES .- El Sr. Joan Ferrer Flaquer fa les preguntes 
següents: 
 
1.- En el mes d’abril últim va presentar, juntament  amb el regidor 
d’És Grup, un escrit pel qual es demanava la dimiss ió o si escau el 
cessament del Sr. Gallego com regidor d’interior, p er la seva actuació 
en relació a uns expedients incoats a alguns membre s de la policia 
local. Ara es demostra que hi ha hagut una persecuc ió a un altre agent 
de la policia local, el Sr. Francisco Salines, sego ns la sentència 
pronunciada en el recurs contenciós administratiu i nterposat contra la 
resolució del seu expedient disciplinari, que anul· la la sanció 
imposada per l’Ajuntament (el Sr. Ferrer llegeix la  sentència). No 
s’ha signat cap acord de no parlar de la policia, d e totes maneres no 
parla de la policia, sinó que recrimina l’actuació del regidor 
d’interior respecte a la policia. No es pot obrir e xpedients a uns 
policia i a uns altres no. No fem política de la po licia, sinó que 
critiquem la gestió del regidor. Havia de convocar una comissió i no 
ho ha fet. Aquesta dolenta gestió suposarà una desp esa per a 
l’Ajuntament i qui ho pagarà? 

La gestió portada a terme pel regidor d’interior su posa un 
greuge comparatiu respecte a altres agents de la po licia. S’han obert 
altres expedients disciplinaris, però no s’han tram itat igual, no 
se’ls ha suspès temporalment, no s’han adoptat mesu res cautelars. El 
regidor no ha informat de res a l’oposició.  

Respecte a l’inspector de la policia, el Sr. Ferrer  diu que el 
jutjat ha sobresegut totes les causes que tenia obe rtes (el Sr. Ferrer 
llegeix uns autos del jutjat de Manacor).  

Amb la actuació del regidor d’interior s’ha perjudi cat el bon 
nom de la policia local. El regidor hauria de fer u na nota de premsa 
per a informar als ciutadans del que ha passat i re stablir 
l’honorabilitat de la policia i de alguns dels seus  membres. S’ha de 
retornar el bon nom als policies afectats. Hem de r ecuperar la imatge 
de la policia local. 

El PP, i suposa que també És Grup, demanen la desti tució del Sr. 
Gallego com regidor de la policia, perquè és incapa ç de dirigir aquest 
àrea.  

El Sr. Batle respon que si s’han equivocat, no li d ol reconèixer 
els errors. La pròxima setmana convocarà una junta de portaveus per a 
aclarir aquest assumpte. De moment segueix confiant  en el regidor 
d’interior. 

El Sr. José Gallego respon que a l’abril s’havia re alitzat una 
investigació interna i l’expedient del Sr. Francisc o Salina no estava 
acabat encara. En aquelles dates es van adoptar une s mesures cautelars 
respecte al Sr. Salines. L’equip de govern ha actua t sempre d’acord. 

El Sr. Joan Ferrer diu que si té algun dubte sobre el que ha 
dit, pot lliurar-li una còpia de les sentències.  

Qui assumirà el cost de tots les despeses que supos arà la 
dolenta actuació de l’equip de govern? Una cosa est à clara: el poble 
ha sortit perjudicat. El poble ha d’assumir el cost  dels errors del 
regidor d’interior. 
 

El Sr. Mateu Melis afegeix que el Sr. Ferrer ha par lat, en 
aquest assumpte, en nom dels dos partits, pel que É s Grup dóna suport 
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ho que ha dit. Els errors polítics se solucionen as sumint 
responsabilitats. 
 

El Sr. Ferrer continua dient que hi ha hagut errors  polítics, 
pel que ha d’haver dimissions. Demana al Sr. Batle que destitueixi al 
Sr. Gallego com regidor d’interior. 
 
2.- En el mes d’abril va preguntar si havia canvi d e criteri quant a 
la concessió de llicències d’ocupació de via públic a amb taules i 
cadires. El Sr. Gallego va contestar que no. No obs tant això en un 
decret de 23 novembre de 2009, relatiu a un establi ment destinat a 
cafeteria-pizzeria (Exp.79AC/01), sembla que hi ha hagut un canvi de 
criteri en la concessió d’aquestes autoritzacions, perquè els 
establiments, per a obtenir l’autorització d’ocupac ió de via pública, 
han de tenir llicència d’obertura. Hi ha hagut canv i de criteri. El 
Sr. Gallego ha tornat a mentir. 
 
3.- Sol·licita informació sobre el conveni de perso nal laboral i 
funcionaris. Hauria de convocar-se una junta de por taveus per a 
tractar d’aquest tema. 
 
4.- Ja al juliol de 2008 va denunciar la no convoca tòria del Patronat 
de Turisme, el que s’agreuja donades les circumstàn cies d’aquest any. 
Segueix sense convocar-se.  

El Sr. Batle respon que quan es faci el canvi de Ba tlia, el Sr. 
Gallego té intenció de convocar el Patronat. 
 
5.- Es té data prevista per al canvi de Batlia? 
 
6.- Encara està esperant que se li lliurin els info rmes tècnic, de 
secretaria i jurídic que va sol·licitar l’any passa t en relació a la 
sala multiusos. 
 
7.- Fa temps va proposar la creació d’una ordenança  o la modificació 
de l’ordenança de Policia i Bon Govern, per a imped ir la venda de 
vehicles en la via pública. Segueixen existint vehi cles amb cartells 
de venda en la via pública. Hauria de regular-se. 
 
8.- Sol·licita informació sobre la campanya de cist elles dels 
comerços.  

El Sr. Climent Crespo respon que la campanya ja ha acabat, però 
es lliuraran a les persones que encara falten. 
 
9.- Sol·licita informació sobre l’activitat que s’e stà desenvolupant 
en li castell.  

El Sr. Mateu Garau informa que el preu va destinat a la 
recuperació del patrimoni. Es té un contracte de mi g any. 
 
10.- Per què a l’hivern segueix netejant-se la via pública amb la 
màquina bufadora tan prest?  

La Sra. Pilar Gasull respon que havia parlat amb l’ empresa 
perquè es fes més tard. Tornarà a comentar-lo al re sponsable de 
l’empresa. 
 
11.- Sol·licita informació sobre el control de qual itat de la 
recollida de fems.  

La Sra. Pilar Gasull respon que s’implantarà a prin cipi d’any. 
 
12.- Sol·licita informació sobre la campanya de gos sos.  

La Sra. Pilar Gasull respon que es començarà despré s de festes 
de nadal.    
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13.- La Deixalleria sembla un negoci de compravenda .  

La Sra. Pilar Gasull respon que no té constància. 
 
14.- Denuncia algunes deficiències en el mantenimen t del parc de Sa 
Gravera.  

La Sra. Pilar Gasull respon que l’empresa encarrega da del 
manteniment ha desaparegut, no obstant això, el reg idor de parcs ja ha 
donat ordres perquè es reparin aquestes deficièncie s . 
 

 

La Sra. Maria Orts Rodríguez fa les preguntes següe nts: 
 
1.- Ha estat revisant l’expedient 1-111/02 d’obres d’una nau en sòl 
rústic i el de disciplina urbanística 41urb/09. Es va presentar un 
escrit i no està a l’expedient. Per què? On està? S ’ha passat als 
tècnics municipals?  

El Sr. Batle respon que quan arriba un escrit es ma na al 
departament corresponent, per això hauria d’estar e n el seu expedient. 

La Sra. Maria Orts diu que si s’ha perdut pot lliur ar una còpia. 
Segons l’informe de STOP queda clar que no afecta a  cap jaciment 
arqueològic, però el magatzem que es pretén constru ir és major que el 
magatzem que havia. S’ha de revisar la llicència. P regunta al Sr. 
Batle si pensa revisar la llicència. 

El Sr. Batle respon que ha insistit molt als servei s tècnics que 
informin l’expedient. A força de molt insistir ha a conseguit que 
s’informi sobre la incidència del jaciment. Però ca dascun sap o ha de 
saber el que ha de fer. No es pot estar insistint a  un tècnic cada dia 
perquè faci un informe. El promotor ha presentat un  projecte de 
legalització i els tècnics han d’informar-lo.  

La Sra. Maria Orts segueix dient que si l’escrit s’ ha perdut, 
pot lliurar una còpia. Qui ha d’impulsar l’expedien t és el regidor 
d’urbanisme.  

El Sr. Batle respon que pot lliurar una còpia de l’ escrit i es 
compromet a impulsar l’expedient. 
 
2.- Va presentar un escrit demanant un informe de l a policia local 
sobre el compliment d’ordenances, però no li ha arr ibat aquest 
informe.  

El Sr. Gallego respon que pensava que estava lliura t. Li donarà 
una còpia. 
 
3.- Quina empresa està executant les obres de Ca Cr eu d’Inca?  

El Sr. Rafel Fernández Mallol respon que és COEXA.  
La Sra. Maria Orts demana una còpia de les certific acions 

d’obres, acompanyes dels contractes dels treballado rs aturats, 
contractats per a aquesta obra. Es té la sospita qu e l’obra està 
subcontractada. El pagament de les certificacions e stà justificat?  

El Sr. Rafel Fernández Mallol respon que si. 
 
4.- Els pilars instal·lats al carrer Port tenen def ectes. Hi ha molts 
trencats i acumulats en el carrer. Què es pensa fer ?  

El Sr. Mateu Garau respon que tindrà una reunió amb  l’empresa 
constructora i amb la direcció tècnica de l’obra, p er a resoldre les 
deficiències.   
 
5.- L’obra del abocador s’ha iniciat sense acta de comprovació del 
replanteig i sense director tècnic?  

La Sra. Pilar Gasull respon que hi ha un tècnic nom enat com 
director. Ha renunciat, però segueix com director f ins que es nomeni a 
un altre. Ja s’ha iniciat l’expedient de contractac ió. 
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6.- En els últims anys s’han obert diversos expedie nts de disciplina 
urbanística en la parcel·la de Cala Roja. Els exped ients s’inicien i 
es paralitzen; no es tramiten. Demana la Sra. Orts que es tramitin de 
manera urgent i se sancioni al promotor, perquè té una actitud de 
menyspreu per l’administració. 
 
7.- En una parcel·la al costat del SYP havia molts vehicles 
abandonats. Ja s’han retirat. Però s’hauria de sanc ionar a l’empresa 
responsable d’aquests vehicles.  

El Sr. José Gallego respon que aquests vehicles ten ien la seva 
documentació correcta i estaven en una parcel·la pr ivada.  

La Sra. Maria Orts segueix dient que en el polígon hi ha 
vehicles abandonats. Quines actuacions es fan? S’ha uria de convocar 
una comissió informativa, amb l’assistència de l’in spector de policia, 
per a tractar d’aquest tema.  

El Sr. Batle respon que es farà una junta de portav eus. 
 
8.- Ha tingut problemes per a obtenir còpia d’algun s expedients 
d’urbanisme. Això és dificultar la seva labor com o posició.  

El Sr. Batle respon que no se li ha impedit consult ar els 
expedients. 

La Sra. Maria Orts diu que té dret a obtenir còpia dels 
expedients.  

El Sr. Batle respon que sempre ha obtingut còpia de  tot. Però és 
preferible consultar els expedients i no fer fotocò pies. 
 
 
El Sr. Mateu Melis Tous fa la següent intervenció: 
 

Nosaltres avui no farem preguntes, ja que el passat  divendres 
vàrem aprovar els pressupostos i fins aleshores tot s els nostres 
esforços anaven encaminats cap a aquella direcció.  
 

Ara be, per a nosaltres ja s’ha aconseguit la estab ilitat 
pressupostària que feia falta i teniu que tornar a governar. Per si 
voleu apuntar, al proper plenari, es a dir al febre r, vos demanarem 
per alguns temes que ens segueixen preocupant i que  hem anat demanant 
insistentment durant aquest anys, i que ens agradar ia saber com estan. 
 

- Reforma circulatòria a Capdepera 
- Reforma circulatòria a Cala Rajada 
- Visita a la sala multiusos i saber com estan tots  els 

assumptes relacionats. 
- Camí de la font de sa Cala- Canyamel 
- Conveni amb Cala Mesquida 
- Adquisició finques públiques. Possibles respostes . 
- Estat de algunes subvencions importants: 

Multiusos 
SOIB 
Escoleta 
Pla E 

- Rehabilitació de barris 
- Tema Cala Agulla 
- Tema temporada turística 2010.  

 
En quan a la intervenció inicial del expedient de p olicia vaig 

esmentar: 
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Sempre hem actuat en conseqüència, ja que malgrat s e ens tractàs 
de faltar a la veritat, no hem fet cap comentari de s del abril fins 
avui. 
 

Aquí queda clar que hi ha hagut un error polític. A ixò implica 
que s’has d’assumir responsabilitats. 
 

El Sr. Batle respon a algunes qüestions plantejades  pel Sr. 
Melis dient que respecte a Cala Agulla es té previs t mantenir una 
reunió amb els representants de la Conselleria i de  la Demarcació de 
Costes. Quant a la temporada turística s’ha demanat  un estudi a la 
Secretaria d’Estat per al Turisme. 
 
 
 
 
 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, de l’ordre de l Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les vint-i-una hores  i cinc minuts. 
 

 


